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NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 
OZNAKA: NVRLJP-00005-16-0039 
Zagreb,  30. lipnja 2016.  
 

ZAPISNIK 

s 14. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 19. svibnja 2016. g. u prostorijama Ministarstva znanosti, obrazovanja i sporta  

(MZOS-a), s poĉetkom u 10.00 sati 

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći ĉlanovi Nacionalnog vijeća: Ruţica Beljo Lučić, Ana Tecilazić 

Goršić, Sanja Crnković Pozaić, Mirjana Zećirević, Danijela Ţagar, Darinka Vedrina, Ninoslav 

Šćukanec, Blaţenka Divjak, Berislav Boţanović, Ţarko Bošnjak, Ivan Šutalo, Emita Blagdan, Anica 

Milićević Pezelj, Mirjana Šlat, Robert Kopal, Stankica Vrban 1 i Jadranka Šegota2. 

Ĉlanovi Nacionalnog vijeća koji su se ispriĉali zbog izostanka sa sjednice: Mirela Lekić, Edita 

Stilin3, Sanja Bošnjak, Duško Pavletić, Ţelimir Kramarić1 i Radomir Delić. 

Osim ĉlanova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: Mario Bebić (MRMS), Elisabetta 

Fortunato (MZOS), Sanja Süto (MZOS) te članovi makedonskoga izaslanstva: Nada Stoimenova, 

Borčo Aleksov, Milka Masnikosa, Biljana Apostolovska i Biljana Delovska. 

Predsjednica NVRLJP-a prof. dr. sc. Ruţica Beljo Lučić pozdravila je članove makedonskog 

izaslanstva koji će u okviru provedbe twinning projekta Daljnje unapređenje sustava za razvoj i 

provedbu Nacionalnoga kvalifikacijskog okvira (NKO) sudjelovati na 14. sjednici NVRLJP-a. 

 

Dnevni red: 

 
 

1. Usvajanje dnevnog reda 14. sjednice  
 

2. Usvajanje zapisnika s 13. sjednice  

                                                   
1
 Ţelimir Kramarić je predloţen umjesto Stankice Vrban kao novi predstavnik Hrvatske gospodarske komore 

temeljem zaprimljenog osobnog zahtjeva za razrješenjem duţnosti članice Stankice Vrban. Postupak imenovanja 

novog člana je u tijeku.  

 
 
2
 Jadranka Šegota je predloţena umjesto Marka Ţabojca kao nova predstavnica Ministarstva regionalnoga 

razvoja i fondova Euroske unije temeljem zaprimljenog osobnog zahtjeva za obustavom postupka imenovanja 

Marka Ţabojca. Postupak imenovanja nove članice je u tijeku.  

 

 
3
 Edita Stilin je predloţena umjesto Marka Borasa Mandića kao nova predstavnica područne (regionalne) 

samouprave temeljem zaprimljenog osobnog zahtjeva za razrješenjem duţnosti člana Marka Borasa Mandića. 

Postupak imenovanja nove članice je u tijeku.  
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3. Predstavljanje Strategije pametne specijalizacije Republike Hrvatske ( g. Goran Basarac, 
Ministarstvo gospodarstva)  

 
4. Izvješće o okruglom stolu Vještine budućnosti za razvoj hrvatskoga gospodarstva i Prijedlog 

preporuka za korištenje rezultata studije Projekcije o budućim kretanjima na tržištu rada (mr. 
sc. Sanja Crnković Pozaić i prof. dr. sc. Blaţenka Divjak), informacija o završnoj konferenciji 
projekta Potpora radu HKO sektorskih vijeća i ostalih dionika u procesu provedbe HKO-a 
(mr. sc. Ana Tecilazić Goršić) 
 

5. Informacija o Odluci Ustavnog suda RH o suglasnosti Zakona o HKO-u s Ustavom RH 
 

6. Okvirni plan rada sektorskih vijeća za 2016. g. i plan edukacije članova sektorskih vijeća (mr. 
sc. Ana Tecilazić Goršić, nacionalna koordinatorica sektorskih vijeća) 

 
7. Preporuke o modelu primjene HKO-a u strukovnom obrazovanju i osposobljavanju 

 
8. Razno  

 
 

Ad 1. 

Jednoglasno je potvrĎen dnevni red.  
 
Ad 2.  

Jednoglasno je potvrĎen zapisnik s 13. sjednice NVRLJP-a. 

 

Ad 3.  

G. Goran Basarac, voditelj Sluţbe za strateško planiranje i izradu OP-a Ministarstva gospodarstva i 
član uţeg radnog tima za izradu Strategije predstavio je Strategiju pametne specijalizacije Republike 
Hrvatske za razdoblje od 2016. do 2020. g. Riječ je o novom konceptu koji spaja industrijsku i 
inovacijsku politiku u cilju razvoja inovativne ekonomije s naglaskom na investicije temeljene na 
znanju i inovativnosti. U Financijskoj perspektivi EU 2014.-2020., Strategija pametne specijalizacije 
je preduvjet za korištenje ESI fondova za Prioritetnu Os 1 - Istraţivanje, tehnološki razvoj i inovacije. 

Strategijom su utvrĎena sljedeća tematska prioritetna područja: Zdravlje i kvaliteta ţivota, Energija i 
odrţivi razvoj, Promet i mobilnost, Sigurnost i Hrana i bioekonomija. PredviĎeni su provedbeni 
mehanizmi i financijska alokacija, sustav upravljanja Strategijom i ključni pokazatelji uspješnosti. 
Nakon prezentacije uslijedili su komentari i pitanja članova NVRLJP-a.  
 
Ad 4. 

Predsjednica Nacionalnog vijeća izvijestila je o okruglom stolu Vještine budućnosti za razvoj 

hrvatskoga gospodarstva koji je odrţan 21. travnja 2016. u organizaciji NVRLJP-a i MZOS-a. 
 
Središnja tema okrugloga stola koji je okupio oko 90 sudionika bila je studija Projekcije o budućim 
kretanjima na tržištu rada koju je izradio Ekonomski institut, Zagreb u sklopu projekta Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i sporta Potpora radu HKO sektorskih vijeća i ostalih dionika u procesu 
provedbe HKO-a, financiranog sredstvima Europskoga socijalnog fonda.  
 

Dr. sc. Marina Tkalec i dr. sc. Maruška Vizek predstavile su studiju koja uključuje projekcije 
zaposlenosti po djelatnostima i HKO sektorima na razini rodova zanimanja u projekcijskom razdoblju 
od 2015. – 2020. g. Riječ je o prvoj istraţivačkoj studiji projekcija vezanih uz hrvatsko trţište rada 
koja je izraĎena korištenjem modelskog pristupa i temelji se na bogatom setu kvantitativnih podataka.  
Unatoč metodološkim ograničenjima i izvorima neizvjesnosti, Studija je vrijedan izvor informacija za 
donošenje i usklaĎivanje javnih politika obrazovanja, zapošljavanja, cjeloţivotnoga učenja i 
regionalnoga razvoja. Dopunjavanjem i razvijanjem statističke osnovice i ekonometrijskog sustava 
omogućit će se izrada daljnjih kompleksnijih projekcija koje će omogućiti i procjenu učinaka 

strateških dokumenata i javnih politika u području trţišta rada.  
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Članovi NVRLJP-a sloţili su se da Studija nije ukazala na trendove koje treba slijediti, već upozorila 
na trendove koji bi se mogli ostvariti ukoliko donositelji javnih politika ne budu koristili njezine 

rezultate i donosili strateške odluke utemeljene na dokazima. Jedan od načina je i primjena Strategije 
pametne specijalizacije.  
Mr. sc. Sanja Crnković Pozaić i prof. dr. sc. Blaţenka Divjak iznijele su načelne prijedloge za daljnje 
korištenje rezultata Studije na temelju kojih će zajedno s prof. dr. sc. Ruţicom Beljo Lučić do sljedeće 
sjednice oblikovati Nacrt preporuka NVRLJP-a za korištenje rezultata studije. Preporuke će nakon 
usvajanja biti upućene Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta, Ministarstvu gospodarstva i Centru 
za industrijski razvoj Hrvatske gospodarske komore kao mjerodavnom tijelu za upravljanje 

Strategijom pametne specijalizacije RH.  
 
Mr. sc. Ana Tecilazić Goršić, nacionalna koordinatorica sektorskih vijeća informirala je članove o 
završnoj konferenciji projekta Potpora radu HKO sektorskih vijeća i ostalih dionika u procesu 
provedbe HKO-a koja je odrţana 19. travnja 2016. godine u MZOS-u.  
Projekt je provelo Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta u sklopu Operativnog programa Razvoj 
ljudskih potencijala 2007. – 2013., u skladu s ciljevima prioritetne osi 3. UnaprjeĎenje ljudskog 
kapitala u obrazovanju, istraţivanju i razvoju, a sufinanciran je iz Europskoga socijalnog fonda. Cilj 

projekta bio je pruţanje potpore radu sektorskih vijeća, NVRLJP-a i drugih dionika u procesu 
provedbe HKO-a, kao reformskog i transformacijskog instrumenta za unaprjeĎenje obrazovnog 
sustava i njegova usklaĎivanja s potrebama trţišta rada. U sklopu projekta provedena je edukacija 
sektorskih vijeća i nositelja projekata sufinanciranih iz fondova Europske unije u okviru kojih se 
izraĎuju prijedlozi standarda zanimanja i standarda kvalifikacija. Razvijeni su postupci izrade i 
vrednovanja zahtjeva za upis u Registar HKO-a, kao i edukativni moduli za izradu standarda 
zanimanja, standarda kvalifikacija i skupova ishoda učenja prema metodologiji HKO-a. 

 
Uz rezultate projekta, na konferenciji je predstavljen i informacijski sustav Registra HKO-a, kao alat 
kojim se kroz standardizaciju procedura i postupaka osigurava transparentnost, kvaliteta i relevantnost 
obrazovnog sustava.  
 
Nositelji projekata koji izraĎuju prijedloge standarda zanimanja i standarda kvalifikacija u različitim 
sektorima, dobili su priliku svoje prijedloge predstaviti članovima relevantnih sektorskih vijeća. Iako 
se očekivalo i sudjelovanje članova NVRLJP-a, odaziv je bio izuzetno slab pa se nije u potpunosti 

ostvario planirani dijalog izmeĎu dionika.  
 

 

Ad 5.  

Predsjednica Nacionalnog vijeća informirala je članove o Odluci Ustavnog suda RH o suglasnosti 
Zakona o HKO-u s Ustavom RH od 20. travnja 2016. kojom se nalaţe da se do 31. prosinca 2016. 
ukine dio čl. 8. st. 1., alineje 8 Zakona o HKO-u, koji se odnosi na specijalistički diplomski stručni 

studij: 
„..Razina 7: sveučilišni diplomski studiji; specijalistički diplomski stručni studiji; poslijediplomski 
specijalistički studiji;“ 
 
Obrazloţenjem Odluke Ustavnog suda uklanjaju se specijalistički diplomski stručni studiji sa sedme 
razine HKO-a, jer sud smatra protuustavnom mogućnost pristupanja osmoj razini HKO-a (doktorskim 
studijima) polaznicima koji su prethodno završili spomenuti specijalistički diplomski stručni 

studij. Nadleţno Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta dobilo je rok da do 31. prosinca 2016. 
izvrši potrebne izmjene i dorade Zakona o HKO-u. Na inicijativu Rektorskog zbora Republike 
Hrvatske u oţujku 2016. oformljena je Radna skupina za rad na Hrvatskom kvalifikacijskom okviru 
čiji su članovi predstavnici Sveučilišta, Vijeća veleučilišta i visokih škola i Ministarstva znanosti, 
obrazovanja i sporta. S obzirom na to da je MZOS, neovisno o Odluci Ustavnog suda, planirao u 2016. 
g. donijeti manje izmjene Zakona, i u Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta osnovana je radna 
skupina za rad na izmjenama i dopunama Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru.  
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Nacionalno vijeće je zaključilo da je bitno uspostaviti dijalog s Ministarstvom znanosti, obrazovanja i 
sporta i Rektorskim zborom u vezi s daljnjom provedbom Hrvatskoga kvalifikacijskog okvira i 

odlučilo da na sljedeću sjednicu pozove prof. dr. sc. Srećka Tomasa, pomoćnika ministra znanosti, 
obrazovanja i sporta.  
 
Ad 6.  

Nacionalna koordinatorica mr. sc. Ana Tecilazić Goršić predstavila je Okvirni plan rada sektorskih 
vijeća i plan edukacije za 2016. g. Budući da na temelju okvirnog plana svako sektorsko vijeće 
samostalno planira hodogram svojih aktivnosti i da je postupak imenovanja novih sektorskih vijeća u 

tijeku, u Okvirnom planu rada i edukacije nisu navedeni rokovi za provedbu aktivnosti. Nacionalno 
vijeće usvojilo je Okvirni plan rada i plan edukacije sektorskih vijeća za 2016. g.  
 
Ad 7.  

Zbog nedostatka vremena, rasprava o Nacrtu preporuka o modelu primjene HKO-a u strukovnom 
obrazovanju i osposobljavanju odgaĎa se za sljedeću sjednicu NVRLJP-a. 
 
Ad 8. 

Jednoglasno je usvojen Zaključak o prihvaćanju ostavke članice Stankice Vrban. Članovi Nacionalnog 
vijeća obaviješteni su o prijedlogu Hrvatske gospodarske komore za imenovanje novog člana, g. 
Ţelimira Kramarića, potpredsjednika HGK za meĎunarodne odnose. 
 
Vezano uz pitanje primarne sektorske pripadnosti zanimanja/ kvalifikacije slastičar koje je otvoreno na 
koordinacijskom sastanku predsjednika sektorskih vijeća jer dva sektorska vijeća, (SV Poljoprivreda, 
prehrana i veterina i SV Turizam i ugostiteljstvo) svojataju navedeno zanimanje/kvalifikaciju kao 

svoje, dogovoreno je da se upit s argumentacijom oba sektorska vijeća uputi TRS-u Analize koje će na 
temelju klasifikacija predloţiti rješenje Nacionalnom vijeću. 
 
Članovi Nacionalnoga vijeća osvrnuli su se na e-mail člana g. Radomira Delića u kojemu izraţava 
nezadovoljstvo zbog termina odrţavanja sjednica i kriterija za isplatu naknada za rad i putnih 
troškova. Nacionalno vijeće je zaključilo da g. Delić ni po čemu nije stavljen u neravnopravan poloţaj 
u odnosu na ostale članove te je o ovim pitanjima oblikovalo zaključke kako slijedi: 
 

- odnos prema g. Deliću nije diskriminirajući jer se naknade za rad i putne troškove svim 
članovima isplaćuju sukladno Odluci Ministarstva znanosti, obrazovanja i sporta o visini i 
načinu isplate naknade za rad u vijećima, savjetima, povjerenstvima, radnim skupinama i 
drugim sličnim tijelima od 17. srpnja 2014.; 

- u slučaju da član/ica NVRLJP-a nije zadovoljan/na kriterijima iz navedene odluke moţe se 
obratiti nadleţnom Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta (uz napomenu da je Odluka 
usklaĎena s Odlukom Vlade Republike Hrvatske o visini naknade za rad u vijećima, 

savjetima, povjerenstvima, radnim skupinama i drugim sličnim tijelima); 
- termine odrţavanja sjednica zajednički dogovaraju članovi NVRLJP-a na aktualnoj sjednici za 

sljedeću sjednicu; 
- većina sjednica bila je zakazana za 13 sati kako bi se svima omogućio dolazak, samo se u 

iznimnim situacijama sjednica organizira u jutarnjim satima; 
- prama evidenciji dolazaka g. Delić je sudjelovao na jednoj od ukupno četrnaest odrţanih 

sjednica i jednog sastanka NVRLJP-a; 

- g. Delić je već nekoliko puta bio obaviješten da mu Ministarstvo znanosti, obrazovanja i 
sporta moţe osigurati jedno noćenje u hotelu zbog sudjelovanja na sjednici, s molbom da o 
tome nadleţno ministarstvo izvijesti nekoliko dana ranije; 

- razina komunikacije g. Delića prema članovima NVRLJP-a nije primjerena. 
 
Na sljedeću sjednicu predsjednica NVRLJP-a pozvat će pomoćnika ministra, prof. dr. sc. Srećka 
Tomasa. 
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Za sljedeću sjednicu predloţeni su termini od 28. do 30. lipnja u 13.00 sati te će informacija o 

potvrĎenom terminu sjednice biti naknadno dostavljena. 
 
Sjednica je završila u 13.30 sati. 
 

 

 

 

Zapisnik sastavila:              Zapisnik odobrila: 

 

 

 Sanja Süto, v. r.       prof. dr. sc. Ruţica Beljo Lučić, v. r. 

                      predsjednica Nacionalnog vijeća 

 
 
 
 


